
Tono
tamtam

Tamtam 2024-01, uitgave 220

Februari 2024

Resultaat kerstkaar-
tenactie
Met kerst kon u uw kerstkaarten 
binnen Schiedam laten versturen 
met de Scoutingpost van de Scou-
ting Tono-groep. Wij zorgden dan 
dat de kaarten ruim voor kerst bij de 
geadresseerde op de mat lag. Deze 
actie heeft een netto bedrag van € 
290,= opgebracht. Dit bedrag komt 
ten goede aan het spel van Scouting, 
zoals uw kinderen dit spelen. Alle 
verzenders bedankt!

Wachtlijst bij de Welpen
Beste ouder(s)/verzorger(s),

Op dit moment hebben we best een flinke welpenhorde. Omdat in februari 
Oe overvliegt naar de scouts hebben we de keuze moeten maken vanaf 
heden te gaan werken met een wachtlijst bij de welpen.

Wat houdt dit in?

Voor bevers die de welpenleeftijd naderen
Voor de bevers die naar de welpen komen is er geen verandering. Hier 
wordt rekening mee gehouden en die zullen altijd over kunnen vliegen.

Voor potentiële leden
Kinderen die willen komen kennismaken worden uitgenodigd om 3 keer 
mee te doen. Daarna krijgen ze de mogelijkheid op de wachtlijst geplaatst 
te worden. De wachtlijst is net nieuw, dus de verwachting is dat de wacht-
tijd niet lang zal zijn.
Dit zal gelden voor:
- Potentiële leden die via de website worden aangemeld
- Vriendjes/vriendinnetjes tussen de 7 en 11 jaar die op scouting willen
- Broertjes/zusjes tussen de 7 en 11 jaar die op scouting willen. Mochten 
deze jonger zijn dan 7, kunnen ze altijd eerst kijken bij de bevers. Komt 
dat niet uit, en denkt u dat ze bij de welpen willen, meld ze alvast bij ons 
aan dan kunnen ze alvast op de lijst.
(een logé of iemand die een keertje per uitzondering mee wil of door om-
standigheden mee moet, dat kan in overleg met de leiding)

Werking
Als een kijker zich aanmeldt zullen we deze inlichten dat we momenteel 
met een wachtlijst werken. We nodigen het kind dan uit om 3 maal te ko-
men kijken om te zien of ze het leuk vinden of niet. Bij de 3e maal kijken 
kunnen ze er voor kiezen op de wachtlijst geplaatst te worden.
Zodra er ruimte vrij komt zullen we de kinderen op de wachtlijst bena-
deren. In principe gaat dit op volgorde van aanmelding. In bijzondere 
omstandigheden, bijvoorbeeld omdat de welpengroep een (erg) scheve 
verhouding qua leeftijd of geslacht krijgt, kan hier incidenteel van afgewe-
ken worden.
We streven ernaar het team van vrijwilligers verder uit te breiden, zodat 
er weer meer ruimte komt bij de welpen en kinderen niet, of korter, op de 
wachtlijst terecht komen.

We hopen u hiermee voldoende te hebben ingelicht, mochten er vragen 
zijn, kunnen deze op zaterdag worden gesteld bij de welpenleiding, of per 
mail naar glimwormpjeskring@scoutingtono.nl

Groeten de welpenleiding
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Van de Bevers
Nieuw jaar, nieuw begin!
De bevers zijn weer begonnen! In het nieuwe jaar begonnen we met een winter-
opkomst, waarbij we een sneeuwpop bij elkaar dobbelden, keken we wat er nou 
eigenlijk gebeurt bij kou, en we hebben ijshockey gespeeld. Vooral dat laatste viel 
bij de bevers enorm in de smaak om alle energie eruit te krijgen.
De week daarna stond in het  thema ‘slangen en ladders’. Natuurlijk speelden 
we een grote versie van het bordspel, met opdrachten bij elk vakje, maar om wat 
energie kwijt te raken speelden we ook slangentikkertje. We eindigden met het 
spel boompje verwisselen.
De laatste opkomst van januari was een bijzondere opkomst, want dit was de 
Meidendag! Scouting is voor iedereen, maar onze bevergroep heeft momenteel 
bijna alleen maar jongens. Om te laten zien hoe leuk scouting is, óók voor meisjes, 
besloten we een Meidendag te houden, waarbij iedereen zijn of haar vriendinne-
tjes, buurmeisjes, of andere meiden die scouting misschien leuk zouden kunnen 
vinden, mocht meenemen. Tijdens deze opkomst hadden alle spelletjes iets te 
maken met de bewoners van het dorp Hotsjietonia, om de kijkers bekend te ma-
ken met het verhaal van de bevers en hun leiding. Verstoppertje met Bas Bos, een 
verhaaltje doorfluisteren met Noa, knutselen met Keet, en ‘ik ga op reis en ik neem 
mee…’, er waren allemaal verschillende soorten spelletjes.
De laatste opkomst van vóór deze Tamtam was de Carnaval-opkomst. Tijdens het 
openen begon opeens de verkeerde muziek te spelen, in plaats van het normale 
openingslied hadden we opeens carnavalsmuziek! Daarna begonnen we met een 
estafette met feestspullen, we maakten maskers, en we hebben carnavalsmemory 
gespeeld. Nu zijn de bevers helemaal klaar voor Carnaval!
De volgende opkomst draaien we gezellig samen met de bevers van de Tai-
zé-groep, om elkaar wat beter te leren kennen. Dit is gewoon bij ons op de groep. 
Tot dan!
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Van de Welpen
Hallo allemaal!

2024 begon in het Beatrixpark met een smokkelspel samen met de Taize-groep. Het smokkelspel werd 
gespeeld met nep-vuurwerk, dat (bijna) niet te onderscheiden was van echt vuurwerk. 
In de pauze kregen de welpen kinderchampagne en een oliebol om te proosten op het nieuwe jaar. 

Ook hebben we een opkomst gehad waarbij de welpen een schilderij gingen verven. 
Ze begonnen met vakjes maken met tape, waarbij de vakjes verschillende kleuren kregen. 
En als de vakjes waren opgedroogd, haalde je de tape ervan af en kon je een silhouet van een figuur 
maken met zwarte verf. 

Er was een kampvuuropkomst waarbij de welpen eerst het spel water en vuur gingen spelen. Voordat 
het kampvuur aan ging werden de normale regels voor bij een opkomst en de kampvuur regels her-
haald. Weet je de normale regels bij een opkomst nog? 
Bij het kampvuur hebben de welpen marshmallows geroosterd. Dat vonden ze heerlijk!!!! 

Groetjes uit de jungle

Gefelicitaart!!!
In januari is er geen Tamtam uitgekomen, maar hadden we wél heel veel jarigen. Die gaan we na-
tuurlijk niet vergeten!
Floor, Manta, Megan, Storm, Jayson, Antoinette, Marala/Femke, Tobian & Shannon, alsnog 
van harte gefeliciteerd! We hopen dat jullie een leuke verjaardag hebben gehad.

En in februari is het feest bij Amy, Cindy, Peter, Nora, Ronald, Milas, Arjan, Noah & 
Nicky. 
Allemaal van harte gefeliciteerd en een fijne verjaardag gewenst!
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Van de Explorers
Een nieuwe start
Net als de rest van de groep, gaan onze Explorers in deze maand langzaamaan kennismaken met hun 
leeftijdsgenoten bij de Taizégroep, een groep met maar liefst 11 Explorers!  

13 januari  
Maar vandaag nog niet, tijdens de eerste opkomst van het nieuwe jaar.  We schrijven op het whiteboard 
de data van alle Tono-groepsopkomsten tot de zomer en we maken een wensenlijstje van programma 
ideeën die we “ooit” graag willen uitvoeren, zoals klimmen, naar een trampolinepark, speleo, een brug 
over het water pionieren en geocachen. Deze ideeën gaan we bewaren en meenemen naar de Explorer-
afdeling van de Taizégroep, voor als we daar “ooit” samen programma gaan maken. Maar nu zitten we 
nog rond een kampvuurtje in de boomgaard, met zelf gebakken tosti’s!
19 januari
We zijn uitgenodigd voor een filmopkomst bij de Explorerafdeling van de Taizégroep. Toevallig helemaal 
in thema van deze winteravond: Frozen! Het vriest, het heeft een beetje gesneeuwd en het is koud. We 
fietsen via Rome naar Parijs en vinden het spannend, maar het valt misschien mee, omdat we vanavond 
slechts in het donker naar de film hoeven te kijken, met chipjes, popcorn en frisdrank. 
De Explorers blijken elkaar niet te kennen, of soms een enkele toch wel, van school. Als het licht aan 
gaat, blijven we even nakletsen en dan is het tijd om samen via een kortere en beter verlichte route naar 
huis te fietsen.
27 januari
In december zijn de ouders van onze Explorers uitgenodigd bij de Taizégroep, zodat zij meteen kennis 
kunnen maken met het groepshuis. Onze Explorers zijn er natuurlijk ook bij. 
Sebastiaan M, Explorerbegeleider van de Taizégroep, heet ons welkom in het Explorerlokaal en vertelt 
over groep, de afdeling en het zomerkamp. Er zijn verschillen tussen de twee Explorerafdelingen, zoals 
de opkomsttijd, het bestuur van de afdeling en de groepsgrootte, maar vooral ontdekken we de overeen-
komsten. We willen en mogen met alle Explorers verdergaan met elkaar beter te leren kennen en samen 
ervaringen op te doen.  
Vrijdag 2 februari nemen we meteen het eerste hapje “proof of the pudding”: de Winter Night Walk 
van Regio Maasdelta. Een serieuze hike met verschillende Scouting- en tochttechnieken en samenwer-
kingsopdrachten staat op het programma. En…  we gaan ‘m samen lopen. 
In de TonoTamtam, die in maart uit komt, meer nieuws hier over!
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Sponsorkliks
Het gesponserde bedrag over december is €0,64. Dat is helaas aanmerkelijk minder dan we 
hadden gehoopt in een periode met veel feestdagen. We hopen daarom op een beter resultaat 
in januari. Wel naderen we het totaalbedrag van € 1.000,= wat we, sinds we begonnen zijn met 
sponsorkliks, in zijn totaliteit gesponsord hebben gekregen.
Kijk op www.scoutingtono.nl en scrol naar beneden tot ‘Sponsorkliks’. Daar leggen we graag uit 
hoe het werkt.

En verder ...
#Scoutinghelden op perrons
Op 7 december was de nationale Dag van de Vrijwilligers. Scou-
ting Nederland liet dat niet ongemerkt voorbij gaan: een week lang 
waren 6 verschillende #scoutinghelden te zien in de abri’s op de 8 
grootste NS-stations van Nederland.
Onze eigen Sterre Stroom (Monica Pool), leidster bij de bevers, 
was één van deze @scoutinghelden. Niet alleen de Scouting To-
no-groep, maar ook Scouting Nederland is trots op deze vrijwil-
liger. Net zoals we ongelofelijk trots zijn op ál onze vrijwilligers. 
#scoutinghelden. 

Freek Vonk bedankt alle scouting-
vrijwilligers

De Scouting Tono-groep is trots op al haar vrijwilligers. En dat zijn wij 
niet alleen. Prof. dr. Freek Vonk, chief-scout van Scouting Nederland 
is dat ook. In een filmpje dat op de nationale vrijwilligersdag is rond-
gestuurd naar alle vrijwilligers heeft hij ze een groot hart onder de 
riem gestoken en nog eens benadrukt hoe belangrijk alle vrijwilligers 
zijn om te zorgen dat alle jeugdleden elke week op avontuur kunnen, 
persoonlijk kunnen groeien, nieuwe dingen mee kunnen maken en op 
een leuke en veilige manier uitdagingen aan kunnen gaan. Wij sluiten 
ons aan bij Freek: ontzettend bedankt!
Wie het hele filmpje wil kijken gaat naar onze website: scoutingtono.nl/
actueel/nieuws/2023-freek-vonk 

Samenwerking
In de vorige Tono Tamtam schreven we al dat er overleg is met de Scouting Taizé-groep, om te 
kijken of we er beiden baat bij hebben als we meer samen gaan werken. Hiervoor is in december 
nog een overleg geweest. Dit was vooral bedoeld om te kijken op welke punten de Scouting To-
no-groep en de Scouting Taizé-groep dezelfde aanpak hebben, en op welke punten we zaken juist 
anders aanpakken. In groepjes hebben de vrijwilligers van de beide groepen de overeenkomsten 
en verschillen op papier gezet en gekeken wat we beiden hiervan kunnen leren.
Ook op speltakniveau wordt er steeds meer samenwerking gezocht. De welpen hielden als eerste 
opkomst van het jaar een smokkelspel in het Beatrixpark, samen met de welpen van de Scouting 
Taizé-groep. De andere leeftijdsgroepen hebben ook plannen om activiteiten samen met dezelfde 
leeftijdsgroep te doen.
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Nieuwe wereldvlag
Scouting bestaat niet alleen in 
Nederland, maar over de hele 
wereld. Als scouts voelen we ons 
ook verbonden met al die andere 
scouts over de hele wereld. Dat 
laten we ook graag zien door re-
gelmatig de vlag van de wereld-
bond uit te hangen. Echter, zo’n 
twee jaar geleden is deze vlag 
kwijt geraakt. Met dank aan mw 
Toos Spruit is er nu weer een 
nieuwe vlag van de WAGGGS, 
de wereldbond waar zo’n 10 mil-
joen leden bij zijn aangesloten. 
Op zaterdagen kan je deze vlag 
weer aan onze vlaggenmast zien 
hangen.

Subsidie en begroting
De gemeente Schiedam heeft laten weten dat voor 
2024 de subsidie die we jaarlijks ontvangen weer 
is toegekend. Dit is de eerste keer dat wij subsidie 
ontvangen uit een nieuwe subsidieregeling voor 
ledenorganisaties. Achtergrond hiervan is dat bij 
de voorgaande subsidieregeling de administratieve 
belasting voor onze leden bizar groot was én we, 
voor de subsidie, moesten concurreren met gro-
te organisaties uit het sociale landschap die vaak 
beroepskrachten in konden zetten om de subsidie 
binnen te halen. Met de nieuwe regeling is het bedrag gelijk aan dat 
van vorige jaren, alleen is er nu een acceptabele administratieve 
hoeveelheid werk nodig. Daarmee is ook de begroting voor 2024 
weer rond. Het bestuur van de Stichting Scouting Tono heeft deze 
vorige maand goedgekeurd. Wilt u deze begroting inzien, laat het 
ons dan even weten.
De gemeente Schiedam voert ook de subsidieregeling uit vanuit het 
landelijke Beweeg- en Sportakkoord. Schiedam heeft er voor geko-
zen vooral in te zetten op de thema’s “Inclusief sporten & bewegen”, 
“sterke spelers” en “Sociaal veilig”. Hiervoor heeft de gemeente ook 
een doelsubsidie in het leven geroepen. Het sportakkoord is mede 
tot stand gekomen met, en ondertekend door Scouting Nederland. 
Dit omdat bij Scouting we ook veel bezig zijn met gezond bewegen 
en de gezonde ontwikkeling van kinderen en jongeren. Ook thema’s 
als “Inclusief bewegen” en “sociaal veilig” staan bij ons hoog op de 
agenda en wij zouden best de doelstellingen van de gemeente kun-
nen ondersteunen, net als de sportverenigingen.
Ondanks dat het sportakkoord expliciet is mede-ondertekend door 
Scouting Nederland en Scouting duidelijk binnen de doelen valt, 
komen scoutinggroepen in Schiedam niet in aanmerking voor deze 
doelsubsidie. In de nieuwe subsidieregeling voor ledenorganisa-
ties, waar wij onze hoofsubsidie uit ontvangen, is namelijk expliciet 
opgenomen dat ledenorganisaties niet van enige andere subsidiere-
geling gebruik mogen maken. Bij de gemeente zullen we navragen 
of dit een foutje is in de subsidieregeling, of dat dit inderdaad zo is 
bedoeld.
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Zakmessen
Per 1 januari 2023 heeft de gemeente Schiedam messen en andere steekwapens verbo-
den. Inmiddels heeft de Vereniging van Nederlandse Gemeenten (VNG) een model-Al-
gemene Plaatselijke Verordening (APV) opgesteld. De APV van Schiedam blijkt al exact 
hiermee overeen te komen.
Bij Scouting gebruiken we regelmatig zakmessen. We leren kinderen hier op een verstan-
dige en nuttige manier mee om te gaan en hebben het uitgebreid over veiligheid. Scouting 
Nederland zocht voor ons uit wat de model-APV, en daarmee de APV van de gemeente 
Schiedam, nu eigenlijk betekent.
Om maar gelijk in de ambtelijke taal te duiken: artikel 2:50a is een nieuwe toevoeging in 
het model-APV. In Schiedam is deze al ingevoerd als artikel 2.47a. Beide luiden als volgt:
Artikel 2:50a Messen en andere voorwerpen als steekwapen
1. Het is verboden op door het college aangewezen openbare plaatsen of in daaraan 
grenzende voor het publiek openstaande gebouwen of op bij die gebouwen behorende 
erven messen of andere voorwerpen die als steekwapen kunnen worden gebruikt, bij zich 
te hebben.
2. Het verbod geldt niet voor messen of voorwerpen die zodanig zijn ingepakt dat zij niet 
voor onmiddellijk gebruik gereed zijn.
3. Dit artikel is niet van toepassing voor zover het wapens betreft als bedoeld in artikel 2 
van de Wet wapens en munitie.

In gewone Scoutingtaal betekent dit, dat je zakmessen in een foedraal of messen die je 
eerst uitklapt, zoals een Victorinox of Opinel, gewoon bij je kunt dragen. Bij deze messen 
moet je altijd nog een handeling verrichten, zoals het mes uit het foedraal halen en/of 
ontgrendelen, uitklappen en weer vergrendelen voordat je hem kunt gebruiken. “Zwitserse 
stijl” zakmessen voldoen altijd aan punt drie van de APV, net als alle messen die je in de 
Scout Shop koopt of gelijk zijn aan messen die de scoutshop verkoopt.
Kortom: als het een zakmes is dat wij toestaan, dan mag je dit gewoon vervoeren door de 
gemeente Schiedam en door alle gemeenten die gebruik maken van de model-APV. En dat 
zijn vrijwel alle gemeenten. Dan moet je je zakmes wel inklappen, maar dat had je toch al 
geleerd toen je je zakmesinsigne haalde. Eventueel kan je je mes ook onder in je tas doen, 
dan moet je zelfs twee handelingen uitvoeren voor je het mes kunt gebruiken. Gebruik je je 
zakmes dan gewoon zoals dit bedoeld is, dan voldoe je aan alle regels en wetten.


